
 
 

26. juni 2015  

 

    

I medfør af  § 37 i Inatsiatuts Forretningsorden, skal jeg hermed fremlægge følgende spørgsmål til 

Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål: 

1. Har Naalakkersuisut planer om, at foretage ændring af TAC-kvoten for rejer (100%), 

hvor der indeholdt i kvoten i dag, er en fordeling af den samlede kvote med 57 % til 

det havgående fiskeri, og 43 % til det kystnære fiskeri, således, at fordelingen af 

kvoten bliver lige: på 50 % til det havgående fiskeri og 50 % til det kystnære fiskeri? 

(Medlem af Inatsisartut Nikolaj Jeremiassen, Siumut) 

 

Begrundelse: 

Jeg har følgende begrundelse til mit spørgsmål: 

- Biologerne har i forbindelse med deres undersøgelser af ressourcer i vore hav fundet frem 

til, at den kystnære bestand af rejer er meget konstant, hvorimod den rejebestand der findes 

udenskærs, mærkbart er svundet ind de sidste 4 år. 

- De sidste års forskning viser, at samtidig med, at rejebestanden reduceres, så bliver 

størrelsen på de rejer der fanges, mindre og mindre i det havgående fiskeriområder. 

- På det foreliggende grundlag er det mærkbart, at de havgående rejefiskere som følge af 

denne problematik, er begyndt at søge specielle tilladelser i de kystnære områder.  

Jeg forventer at mit spørgsmål besvares indenfor 10 arbejdsdage. 


